
Referat fra møde den 25.03.15 mellem repræsentanter fra Svendborg Kommunes 
Sundhedsafdeling og Frivilligrådet.

Ideoplægget godkendt i marts 2015 af social-og sundhedsudvalget efter en mindre
høring.

Der blev tidligere givet et politisk opdrag til embedsmændene om at beskrive et 
forslag til et Sundhedshus.

Ideoplægget viser en retning, og i maj 2015 fremlægges et programoplæg for 
social-og sundhedsudvalget. Dette programoplæg skal indgå i budgetdrøftelserne 
for 2016.

Et Sundhedshus skal håndtere de nye udfordringer som hurtigere udskrivelser fra 
sygehusene medfører, ligesom det øgede antal af borgere der har kroniske lidelser
skal kunne håndteres på en kvalificeret måde.

Svendborg Kommune har i dag sundhedsaktiviteter spredt på mange 
destinationer. Det er hensigtsmæssigt at samle disse , samtidig med at nogle 
funktioner også håndteres i nærområderne.

Et Sundhedshus vil give mulighed for et øget samarbejde mellem forskellige 
sundhedsprofessioner, og det er relevant også at inddrage forsknings-og 
uddannelsesinstitutioner.

Patientforeninger og andre relevante frivillige foreninger/grupper vil blive 
inviteret til at deltage i samarbejdet til gavn for kommunens borgere. Man vil 
selvfølgelig respektere de grænser der er mellem det professionelle arbejde og det
frivilige arbejde.

Placering er ikke besluttet, men der lægges vægt på en central placering med en 
hensigtsmæssig tilgængelighed og en fysisk indretning der er fleksibel.

Efter en række spørgsmål fra Frivilligrådets medlemmer, afslutter formanden 
debatten med at sige tak for et godt oplæg og en god debat, og at Frivilligrådet og 
de foreninger vi repræsenterer gerne deltager i ”dansen” om  udformning af 
indholdet i det kommende samarbejde med de frivillige i Sundhuset.
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